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Jaarverslag Dorpsbelang Burdaard – Jislum e.o. 

2022 

 

 

Inleiding 

In dit jaarverslag geven wij een overzicht van de onderwerpen die in 2022 op de bestuurstafel van 

dorpsbelang zijn besproken. Naast de reguliere vergaderingen van het bestuur zijn de 

bestuursleden ook aanwezig geweest bij diverse overleggen met de  gemeente en andere partijen. 

Dorpsbelang heeft ten doel de belangen van Burdaard en Jislum en die van haar inwoners te 

behartigen in de meest brede zin van het woord. In dit jaarverslag kunt u lezen hoe dorpsbelang 

dit vorm en inhoud heeft gegeven. 

Jaarvergadering 

De jaarvergadering is een jaarlijks terugkerende activiteit die in 2022 op 1 april in MFC “It Spektrum” 

is gehouden. De vergadering heeft plaatsgevonden zonder de beperkingen van de corona 

pandemie. Ca. 60 leden waren bij de vergadering. Van de vergadering zijn notulen gemaakt, die te 

vinden zijn op de website van Burdaard (burdaard.com). Ook de algemene presentatie van die 

avond is hier te vinden. Onderwerpen van die avond waren o.a. de aanpassing van de statuten van 

de vereniging Dorpsbelang Burdaard - Jislum e.o., de bestuurswisseling en de uitreiking van de 

Skieppekop trofee. 

Bestuurswisseling 

In 2022 hebben Wim Woudstra, Sjoukje Hiemstra en Sjoukje Poortinga hun termijn als bestuurslid 

van dorpsbelang voltooid. In de jaarvergadering is even stilgestaan bij hun afscheid met een bosje 

bloemen en een klein cadeautje. Wim, Sjoukje en Sjoukje, bedankt voor jullie inzet voor 

dorpsbelang! 

In de jaarvergadering zijn Liza Reitsma, Anna Maria Paulusma en Bo Buma toegetreden tot het 

bestuur. Nieuwe bestuursleden hebben altijd een bedenktijd voordat zij definitief hun functie 

aanvaarden. Bo Buma heeft na enkele maanden besloten zijn functie neer te leggen. Na de zomer 

is Pier Meindertsma als aspirant lid toegetreden tot het bestuur. Zijn formele benoeming vindt 

plaats in de jaarvergadering van 2023.  Het bestuur bestaat uit: Voorzitter Jaap Hiemstra, secretaris 

Bert Piekstra, ledenadministratie en dorpsconciërge Wim van Blotenburg, beoogd penningmeester 

Pier Meindertsma, communicatie door Jelmer Schaaf, jeugdzaken door Liza Elzinga en notulist 

Anna Maria Paulusma. 

Dorpsbelang is altijd op zoek naar dorpsgenoten die willen meedenken over de onderwerpen die 

in het dorp spelen. Je hoeft niet altijd tot het bestuur toe te treden. Ook voor tijdelijke projecten 

zoeken we meedenkers en meedoeners.  
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Dorpsconciërges en doarpsomtinkers 

Sinds 2018 heeft Burdaard drie dorpsconciërges te weten Bert Heeringa, Jan Hoekstra en Wim van 
Blotenburg . De dorpsconciërges zijn vrijwilligers uit het dorp. Zij doen allerlei klussen in en rond 
het dorp om ons dorp schoon en netjes te houden en de leefbaarheid te vergroten.  
Burdaard heeft ook een viertal doarpsomtinkers namelijk Christina Ytsma, Lolly Kingma, Baukje 

Allema en Atje de Roo. De doarpsomtinkers hebben oog voor hulpvragen in het dorp. Het gaat om 

bezoekjes om eenzaamheid tegen te gaan, ondersteuning bij kleine klusjes of chauffeur zijn, 

bijvoorbeeld bij ziekenhuisbezoek. We kunnen trots zijn op het vele werk wat zij verrichten. 

Stankoverlast van de waterzuivering 

De zuivering voldoet aan de milieuvergunning en het waterschap heeft daarmee feitelijk aan haar 

wettelijke taken voldaan. Er zijn inmiddels wel kleine aanpassingen doorgevoerd, maar de 

stankoverlast is ondanks de aanpassingen nog niet opgelost. Het waterschap heeft een 

geuronderzoek laten uitvoeren en is in gesprek met de gemeente over verdere maatregelen. Het 

afdekken van de slibbassins zou de stankoverlast  doen verminderen, maar het is een forse 

investering die daarvoor gedaan moet worden. Dorpsbelang houdt de vinger aan de pols. Klachten 

over de stank graag bij ons melden via de mail. 

Dorpsschouw 

In juli heeft dorpsbelang samen met vertegenwoordigers van de gemeenten en woningcorporatie 

Noord West Fryslân een dorpsschouw uitgevoerd. Dorpsbelang had daarvoor dorpsbewoners 

gevraagd knelpunten aan te geven. Samen zijn we door het dorp gefietst en zijn diverse knelpunten 

besproken. Van de dorpsschouw is een verslag gemaakt, dat te vinden is op de website van 

dorpsbelang. Inmiddels zijn al enkele knelpunten opgelost. De voortgang van de aanpak van de 

knelpunten worden 2 keer per jaar besproken met gemeentelijk dorpscoördinator Ina Witteveen.  

Bezoek wethouder Soepboer 

Wethouder Soepboer is in 

november op bezoek geweest bij 

dorpsbelang.  

Vertegenwoordigers van de 

sportclubs en de 

ondernemersvereniging waren 

daar ook bij. De bezoeken aan de 

dorpen zijn een onderdeel van de 

nieuwe aanpak van het huidige 

college: de contactwethouder 

onderhoudt, samen met de dorpencoördinator, nauw contact met de dorpen en wijken binnen 

onze gemeente.  

In het gesprek met de wethouder is het vakantiepark, de verkeersveiligheid en de toekomst van 

het MFC besproken. Het verslag is te vinden op de website. De wethouder gaf ons aan het einde 

van het gesprek het volgende mee: 

“Ik bin ûnder de yndruk fan it trochsetten en positive hâlding dy’t ik hjir sjoch. Nettsjinsteande in tal 

pittige dossiers bliuwt elk him bot ynsetten foar in leefbar Burdaard. Moai om te sjen dat der ek in 

protte jeugdige bestjoersleden binne. Der bart in soad. Fyn inoar en helje it béste derút.” 
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Verkeersveiligheid 

De herinrichting van de Wanswerterdyk is in 2022 afgerond. Over het algemeen horen wij positieve 

geluiden over de herinrichting. Een dergelijke herinrichting met snelheidsremmende maatregelen, 

meer groen en bloemen en verbeterde trottoirs zou ook andere plekken in het dorp passend zijn. 

We denken hierbij o.a. aan de belangrijke invalswegen Hoofdweg en de Jislumerdyk.  Het maken 

van een nieuwe wegenplan staat op het verlanglijstje van dorpsbelang. Dit is ook bij de gemeente 

op tafel gelegd.   

De gemeente heeft ons in 2022 verteld dat de aanpak van de kruising Dokkumerstraatweg, 

Kolkhuizerweg in het voorjaar van 2023 plaatsvindt. De kruising wordt vervangen door een ovonde. 

In de ovonde is een fietspad opgenomen, zodat een veiliger oversteek mogelijk is. Dorpsbelang 

denkt nog na over een kunstobject op de ovonde.  Ideeën zijn welkom!  

Wat de aansluiting van bedrijventerrein It Spyk op de Hikkaarderdyk betreft is dorpsbelang nog in 

overleg met de gemeente. Op de aansluiting zijn al een paar (bijna) botsingen gebeurd en deze 

situatie loopt een keer verkeerd af. Ook de Kruising Iedyk en Wanswerterdyk is onder de aandacht 

gebracht. Op deze kruising gebeuren met enige regelmaat botsingen: in 2022 zelfs met een dodelijk 

slachtoffer tot gevolg. 

De voorbereidingen voor de rondweg om Wânswert zijn nog niet afgerond. De grondverwerving 

voor de weg kan voor agrariërs nadelig uitpakken en daarvoor moeten wel goede oplossingen 

komen. 

Statuten en verzekeringen 

Op 28 oktober 2022 zijn de nieuwe statuten door de voorzitter en secretaris van dorpsbelang op 

het kantoor van notaris Hellema ondertekend. Aanpassing van de statuten was nodig vanwege de 

inwerkingtreding van de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen (WBTR.  De WBTR is er om 

verenigingen en stichtingen te helpen en te beschermen tegen misstappen. Maar ook om de 

kwaliteit van het bestuur te verbeteren en de risico’s op aansprakelijkheid te minimaliseren. 

In dat kader hebben wij een bedrijfsaansprakelijkheidsverzekering afgesloten, waarmee de risico’s 

die de vereniging loopt zijn gedekt. De kosten van deze verzekering zijn beperkt. Naast deze 

verzekering heeft dorpsbelang nog een opstalverzekering voor het ijsbaangebouwtje en vallen de 

bestuursleden onder de vrijwilligersverzekering van de gemeenten. 



4 
 

Glasvezel 

Dorpsbelang heeft in samenwerking 

met kabelaar Delta in het voorjaar een 

bijeenkomst in het MFC 

georganiseerd om de belangstelling 

voor glasvezel in het dorp te 

inventariseren. Naast de voordelen 

die dorpsbelang in de aanleg van 

glasvezel ziet, was de samenwerking 

ook in financieel opzicht interessant. 

Voor elke klant die zich via 

dorpsbelang aanmeldde, kreeg 

dorpsbelang een bedrag van € 50 

uitgekeerd en de klant kreeg € 25. Ook 

de sportvereniging heeft aan deze 

actie meegedaan. Dorpsbelang heeft 

totaal € 1150 ontvangen van Delta. We 

willen dit bedrag besteden aan de 

bouw van een nieuwe website. 

Woningbouw 

Op het vlak van de woningbouw is er in 2022 weinig nieuws gebeurd. De gemeente heeft extra 

menskracht georganiseerd om alle aanvragen te kunnen behandelen. De gemeente heeft ons 

verteld dat we voor eind 2024 meer duidelijkheid krijgen over de mogelijkheden van woningbouw 

in Burdaard.  De besluitvorming omtrent de toekomst van het MFC kan daar ook een rol in spelen. 

Skieppekoptrofee 

In 2022 is de skieppekoptrofee uitgereikt aan Henk Dotinga. De trofee 

wordt elk uitgereikt aan vrijwilligers/dorpsbewoners die zich inspannen 

voor het welzijn van het dorp en haar bewoners. Henk  zet zich in voor 

het verenigingsleven van Burdaard en is voorzitter van zowel 

tennisvereniging als ijsbaanvereniging en sinds kort ook voor stichting 

molen “de Zwaluw”. Ook was hij de motor achter de Ruurd Wiersma 

Experience. Henk hangt inmiddels met de trofee op ‘the wall of fame’ in 

het MFC.  
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Verlichting IJsbaan 

De verlichting van de ijsbaan was aan vervanging toe. 

Bestuurslid Wim van Blotenburg en de vrijwilligers van de 

ijsbaan hebben de masten en armaturen vervangen. Met 

de nieuwe verlichting kan de ijsbaan weer een tijd vooruit. 

Begin 2023 kon er even geschaatst worden op de ijsbaan 

en dat ging prima met de nieuwe verlichting. Nu hopen op 

meer strenge winters.  

Vakantiepark Burdaard 

In 2022 is de grond in het vakantiepark bouwrijp gemaakt. Er is één modelwoning gebouwd en er 

is  een voorlichtingsbijeenkomst geweest voor de kopers. Via de website van ESBI konden 

potentiële kopers hun belangstelling kenbaar maken. De project ontwikkelaar heeft de gemeente 

gevraagd of zij willen meewerken aan een aantal afwijkingen van het oorspronkelijke 

bestemmingsplan. Het gaat onder andere om de bouw van drie grotere recreatiebungalows voor 

12 tot 16 personen en de bouw van zes waterwoningen in de jachthaven. De gemeente heeft daar 

nog geen groen licht voor gegeven. 

Projectontwikkelaar Petter heeft ons laten weten, dat de bouw van de woningen voor de zomer 

van 2023 zal starten.  We blijven de ontwikkelingen volgen en hoewel dit moeizaam gaat proberen 

we zoveel mogelijk op de hoogte te blijven van de plannen en planning omtrent het vakantiepark. 

Dodenherdenking 

De dodenherdenking kon in 2022 weer op de gebruikelijke wijze worden gehouden. Vanaf het MFC 

is in stille tocht naar het monument gelopen. Klokslag 8 uur is 2 minuten stilte in acht genomen. 

Concordia speelde daarna de Taptoe. Sijbren van der Velde heeft daarna op verzoek van 

Dorpsbelang een toespraak gehouden. Er zijn kransen en bloemstukken gelegd door dorpsbelang 

en de oranjecommissie en namens de gemeente door wethouder Berends. Diverse dorpsbewoners 

en familie van de slachtoffers hebben daarna ook bloemen gelegd bij het monument.  
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Kerst 

Dorpsbelang heeft een nieuwe kerstboom met lichtjes aangeschaft. Deze stond bij het MFC. 

 

 

Oud en Nieuw 

Na de gebeurtenissen rondom de jaarwisseling heeft de dorpsbelang op 7 januari 2022 een gesprek 

gehad met burgemeester Kramer. Betrokkenen bij de gebeurtenissen in de jaarwisseling waren 

daarbij aanwezig. Al op 5 januari heeft de lokale gezagsdriehoek (gemeente, pollitie, openbaar 

ministerie) besloten om het COT (Instituut voor Veiligheids- en Crisismanagement) een 

leerevaluatie op te laten stellen, niet alleen voor Burdaard, maar voor alle dorpen waar de ME heeft 

opgetreden.  Het onderzoek van COT richtte zich op de voorbereiding van het lokale gezag op de 

jaarwisseling , communicatie, de inzet tijdens de ongeregeldheden en de nasleep. 

Met de COT zijn meerdere gesprekken gevoerd.  Dorpsbelang heeft betrokken inwoners 

uitgenodigd bij de gesprekken. Dit met als doel om het perspectief van aanwezige bewoners 

gedegen over te brengen en mee te kunnen wegen in de evaluatie. 

Dorpsbelang en betrokken inwoners hebben het rapport kritisch beoordeeld.  Dorpsbelang heeft 

aangegeven dat het rapport in de beschrijving van de gebeurtenissen te eenzijdig de kant van de 

politie en overheid belicht, waarbij overigens niet werd ingegaan op de vraag of het ingrijpen van 

de ME op zijn plaats was. De tijdens de gesprekken door betrokkenen gemaakte opmerkingen zijn 

te weinig terug te vinden in het eindrapport. In het rapport ontbreekt nuancering van de 

activiteiten van de bij de jaarwisseling aanwezige inwoners. Niet iedereen die aanwezig was die 
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nacht, was actief tegenover de ME. Of de acties van de ME of de acties van enkele bewoners 

hebben geleid tot de gebeurtenissen blijft een vraagteken en voor sommige betrokkenen staat het 

vast dat de ME nodeloos geweld heeft gebruikt.  

De kritiek van dorpsbelang heeft tot enkele aanpassingen geleid, maar we hadden wat betreft de 

beschrijving van de gebeurtenissen andere verwachtingen van het eindrapport. 

In het rapport is wel een vijftal  aanbevelingen voor de gemeente opgenomen om herhaling van de 

gebeurtenissen bij de jaarwisseling in de toekomst te voorkomen. Deze aanbevelingen hebben 

vooral betrekking hoe de jaarwisseling wel kan worden gevierd, op tijdige en duidelijke  

communicatie met de dorpen voor en na de jaarwisseling en werkbare varianten voor optreden 

van politie en brandweer. Het rapport is te vinden op de website. 

In het najaar hebben we een paar keer met de gemeente om tafel gezeten met betrokken inwoners 

en een vertegenwoordiging van de carbidploeg. Doel was om concrete afspraken te maken over 

thema’s als vreugdevuren, carbidschieten en eindejaarsfeesten. De gemeente heeft daarbij 

aangegeven, dat zij wilde meewerken aan het organiseren van een feestelijke jaarwisseling. Voor 

het feest kon de gemeente een subsidie geven en minder rigide regels ten aanzien van 

aansprakelijkheid stellen. Vooral dat laatste punt was in het verleden reden dat de organisatie van 

een feest op oudejaarsavond niet van de grond kwam. Dorpsbelang heeft aan dorpsgenoten 

gevraagd of zij willen meedenken over de organisatie van een feest.  Ook Harry van “De witte 

Olifant” heeft zijn medewerking toegezegd. Zo is de werkgroep Ald en Nij tot stand gekomen, 

samen met het dorp. De werkgroep heeft in anderhalve maand tijd een feest kunnen organiseren 

achter het MFC en daarvoor € 2650 subsidie ontvangen van de gemeente. 

Er waren voor die avond ook plannen om een 

vreugdevuur te ontsteken, maar helaas kon de 

brandweer geen toestemming daarvoor 

verlenen in verband met de harde wind. Dat 

mocht de pret overigens niet drukken. De 

feeststent liep na twaalven al snel vol en het 

was gezellig druk. De catering was in goede 

handen van Harry: de gehaktballetjes vielen 

bijzonder in de smaak en niemand hoefde 

droog te staan. Hier en daar werd een klein 

illegaal vuurtje gestookt, maar dat heeft 

verder geen problemen opgeleverd.  

Op  het feestterrein was ook de carbidploeg actief. Met een 25 tal melkbussen werd er flink op los 

geknald. Na het feest hebben we vooral enthousiaste reacties gehoord en het voornemen is om de 

volgende jaarwisseling ook weer zo’n feest te organiseren. De carbidploeg en de Ald en Nij 

werkgroep bespreken nog of dit gezamenlijk kan worden georganiseerd om er nog beter feest van 

te maken. 
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MFC It Spektrum 

Het MFC lukt het niet om exploitatie structureel gezond te krijgen. Hypotheek- en energiekosten, 

verlies op vrijwel alle voorzieningen maken dat het MFC alleen met financiele ondersteuning kan 

blijven bestaan. Het MFC bestuur heeft zijn best gedaan de exploitatie rond te krijgen, maar een 

eenvoudige oplossing is moeilijk te vinden. 

Om zicht te krijgen op de financiele 

problemen van het MFC en een 

mogelijke oplossing heeft de 

gemeente externe advsieur Anton 

van den Beukel gevraagd het MFC-

bestuur te ondersteunen. Het MFC 

bestuur en adviseur hebben de 

huidige en toekomstige en financiele 

situatie beschouwd. Duidelijk is dat 

het MFC niet een gezonde financiele 

huishouding heeft en ingrijpende 

maatregelen nodig zijn om de 

voorzieningen zoveel mogelijk in 

stand te hoduen. In eerste instantie 

zijn een achttal oplossingsrichtingen 

geformuleerd  voor de toekomst van het MFC.              Veel belangstelling voor de 

voorlichtingsbijeenkomst 

Deze zijn in juli gepresenteerd op een voorlichtingsavond voor het dorp. Op de avond kon gestemd 

worden op de verschillende oplossingsrichtingen. Daarvan zijn er drie overgebleven. Het MFC-

bestuur heeft daarna een klankbordgroep samengesteld met vertegenwoordigers vanuit het dorp 

en belanghebbenden. Dorpsbelang voorzitter Jaap Hiemstra had ook zitting in de klankbordgroep. 

In november heeft de gemeenteraad in het MFC vergaderd. Dit was een informerende bijeenkomst, 

waarin Anton van den Beukel nogmaals de financiële situatie toelichtte. In december is er een 

tweede bijeenkomst van de raad geweest over dit onderwerp in Kollum. Daar zijn diverse 

insprekers vanuit het dorp bij  geweest en ook dorpsbelang heeft daar ingesproken. Dorpsbelang 

heeft in alle bijeenkomsten steeds aangegeven dat zij het behoud van zoveel mogelijk 

voorzieningen belangrijk vindt. We begrijpen dat er ingrijpende beslissingen moeten worden 

genomen door de gemeenteraad, maar vragen wel een perspectief voor een toekomstig MFC. 

Dorpsbelang ziet in de herontwikkeling van het MFC ook kansen voor woningbouw. Volgens de 

laatste berichten zal de finale besluitvorming in de gemeenteraad plaatsvinden in het voorjaar van 

2023. 
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Sinterklaas 

Op 21 november is het Sinterklaas weer 

op de normale manier gevierd. De Sint 

en zijn pieten hadden dit jaar af te 

rekenen met gemene 

pepernotendieven, die de sleutel van 

de pepernotenkluis weg hadden 

gemaakt. Gelukkig hebben de kinderen 

uit het dorp geholpen de sleutel terug 

te vinden. 

Het Sinterklaasfeest wordt elk jaar 

door de vrijwilligers van de 

Sinterklaasclub voorbereid. 

Dorpsbelang en de 

ondernemersvereniging sponsoren het 

feest 

 

Bezoek oud brigade Generaal Canadian Dragons  

Op 16 april heeft oud brigadier-generaal Peter Atkinson van de 

Royal Canadian Dragoons samen met loco burgemeester Jouke 

de Vries een krans gelegd bij het monument in Burdaard. Soldaat 

William Thomas Buddell was in de WWII  gelegerd bij dit 

onderdeel en is in Burdaard gesneuveld. Sijbren van der Velde 

heeft Peter Atkinson een rondleiding gegeven in het dorp en 

stilgestaan bij de plekken waar de oorlogshandelingen hebben 

plaatsgevonden. Bij de kranslegging waren vertegenwoordigers 

van de Nederlandse landmacht, dorpsbelang en de 

oranjecommissie aanwezig.  

Ledenwerving 

Elk jaar in november gaat dorpsbelang bij nieuwe inwoners langs 

de deur om te vragen of zij lid willen worden van dorpsbelang. Informatie over nieuwe bewoners 

krijgen we onder andere van de doarpsomtinkers. Ook dit jaar hebben wij weer een aantal nieuwe 

leden mogen verwelkomen. Het totale ledenaantal bedraagt eind 2022 412. De meeste leden 

betalen hun contributie via de automatische incasso.  Deze wijze van betalen heeft ook de voorkeur 

van dorpsbelang. 
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Automatisering bruggen Burdaard. 

De bediening van de bruggen op afstand breidt zich steeds verder uit  in Friesland. Vanuit een 

centrale bedieningsruimte in Leeuwarden worden steeds meer bruggen in de provincie  geopend 

en gesloten. De Kolkhuizerbrug staat ook voor de aanpassing op de planning. Dorpsbelang heeft 

naar de gemeente aangegeven dat de brug in het dorp zich niet leent voor afstandsbediening. Er 

zijn te veel invalswegen voor de bruggen die de situatie niet geschikt maken voor bediening via 

camera’s. We blijven op dit onderwerp de ontwikkelingen volgen. 

Communicatie 

Dorpsbelang probeert haar leden op de hoogte te houden van ontwikkelingen die spelen in het 

dorp. Wij zijn ook benieuwd naar ideeën die leven in het dorp. Heeft u een vraag of idee voor 

dorpsbelang? Stuur een mail naar dorpsbelang@burdaard.com. 

Voor actuele ontwikkelingen plaatsen we elke maand een artikel in de Brege. Ook op facebook kunt 

u ons vinden. Een eigen website staat op het wensenlijstje. 

mailto:dorpsbelang@burdaard.com

